
 
 
 

Komisia Územného plánovania a životného prostredia 
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
Košice: 19.1.2010 
Číslo: 1350/2010-RU15/2232 
Vybavuje:  Ing. arch. Anna Soročinová  

 
ZÁPISNICA 

z 1. zasadnutia komisie Územného plánovania a životného prostredia  
Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 19.1.2010 

 
PROGRAM ROKOVANIA 
1. Otvorenie  
2. Zásady tvorby rozpočtu, rozpočtových opatrení a pravidiel rozpočtového hospodárenia Košického 

samosprávneho kraja  
Informácia o výsledku ratingového hodnotenia KSK ratingovou agentúrou Moody´s   

3. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2010 – 2013  
4. Návrh VZN KSK o podmienkach poskytovania sociálnych služieb a spôsobe určenia úhrady, 

výške úhrady a spôsobe platenia úhrady za soc. služby v zariadeniach sociálnych služieb a v 
zariadeniach vykonávajúcich opatrenia soc. ochrany detí  
a sociálnej kurately v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK  

5. Návrh VZN KSK o poskytnutí dotácie na prevádzku a mzdy základným umeleckým školám, 
jazykovým školám a školským zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK a zriaďovateľom 
neštátnych základných umeleckých škôl, neštátnych jazykových škôl a neštátnych  školských 
zariadení  

6. Spolufinancovanie projektu BIO - EN - AREA  
7. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 

2010  
Plán úloh komisie ÚP a ŽP  na 1. polrok 2010 

8. Návrh na zmenu a doplnenie uznesenia Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja č. 
727/2009 z 24. 8. 2009 o založení spoločnosti "ORID", s. r. o., nezávislého organizátora 
regionálnej integrovanej dopravy v časti A bod 1 a 3 a v časti B 

8.   Záver 
    

K bodu č. 1 
Vyjadrenie 
Po úvodnom privítaní a zoznámení všetci členovia komisie-poslanci súhlasili s programom rokovania, 
ktorý bol doplnený organizačným odborom KSK. Vzhľadom na to, že bolo prítomných všetkých osem 
členov komisie, komisia bola uznášania schopná. Členovia komisie zvolili podpredsedkyňu komisie  
poslankyňu Valériu Eľkovú.      
 
K bodu č. 2 
Zásady tvorby rozpočtu, rozpočtových opatrení a pravidiel rozpočtového hospodárenia 
Košického samosprávneho kraja   
 
Vyjadrenie 
Ing. Mária Karafová, vedúca odboru financií, informovala o navrhovaných dvoch zmenách v Zásadách 
tvorby rozpočtu, rozpočtových opatrení a pravidiel rozpočtového hospodárenia Košického 
samosprávneho kraja, ktoré vyplývajú z úsporného režimu hospodárenia v súvislosti s pretrvávajúcou 



hospodárskou krízou. Zmeny sa týkajú vytvorenia centrálnej rezervy na havarijné situácie a postupu 
pri predkladaní podkladov k tvorbe rozpočtu od jednotlivých organizácií a odborov Úradu KSK. 
Členovia komisie nemali k materiálu pripomienky.  
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
Hlasovanie 
Za: 8  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
 
Informácia o výsledku ratingového hodnotenia KSK ratingovou agentúrou Moody´s  
Vyjadrenie 
Marta Vajkunyová, vedúca referátu pre strategické investície a financie, oboznámila prítomných 
s výsledkom ratingového hodnotenia Košického samosprávneho kraja. Podľa národnej ratingovej 
stupnice bol KSK hodnotený stupňom Aa1.sk – vysoká úverová bonita v porovnaní s ostatnými 
domácimi subjektami s veľmi nízkym kreditným rizikom. Pripomenula, že očakávané nižšie príjmy sú 
závislé na štátnom rozpočte, v dôsledku čoho sa podiel dlhovej služby zhoršuje. Ratingová agentúra 
pozitívne hodnotila obozretnú fiškálnu politiku KSK a dostatočné profesionálne vybavenie úradu. 
Členovia komisie nemali k informácii pripomienky.            
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 
 
K bodu č. 3 
Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2010 – 2013  
 
Vyjadrenie 
Vedúca odboru financií vysvetlila Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2010-2012 
a Rozpočet KSK na rok 2010. Informovala o príjmovej a výdavkovej časti rozpočtu. Pripomenula, že 
vlastné príjmy sú obmedzené a na spolufinancovanie projektov ja potrebné prijať úver v súlade 
s rozpočtovými pravidlami. V diskusii zodpovedala otázky poslancov týkajúce sa predaja majetku.     
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
Hlasovanie 
Za: 8  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 4 
Návrh VZN KSK o podmienkach poskytovania sociálnych služieb a spôsobe určenia 
úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia úhrady za soc. služby v zariadeniach 
sociálnych služieb a v zariadeniach vykonávajúcich opatrenia soc. ochrany detí  
a sociálnej kurately v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK  
 

Vyjadrenie 
Materiál vysvetlila Ing. Zuzana Jusková, vedúca sociálneho odboru. Zdôraznila, že nová právna 
úprava vymedzuje novú pôsobnosť vyššieho územného celku, celkovú zmenu filozofie poskytovania, 
zabezpečenia, ako aj financovania sociálnych služieb. Schválenie návrhu všeobecne záväzného  
nariadenia je dôležité najmä z dôvodu zosúladenia s novým právnym predpisom. Výšky úhrad od 
klientov uvedené v návrhu všeobecne záväzného nariadenia v porovnaní so súčasne platným 
Všeobecne záväzným nariadením č.3/2003 o spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia 
úhrady za sociálne služby v znení jeho zmien a doplnkov,  ostávajú nezmenené.  
Na doplňujúce otázky poslancov komisie odpovedala spracovateľka materiálu. Členovia komisie 
nemali k materiálu pripomienky.  
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 



Hlasovanie 
Za: 8  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
 

K bodu č. 5 
Návrh VZN KSK o poskytnutí dotácie na prevádzku a mzdy základným umeleckým 
školám, jazykovým školám a školským zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 
a zriaďovateľom neštátnych základných umeleckých škôl, neštátnych jazykových škôl  
a neštátnych  školských zariadení  
 

Vyjadrenie 
Ing. Štefan Kandráč, vedúci odboru školstva, vysvetlil návrh VZN. Dôvodom predloženia návrhu 
predmetného všeobecne záväzného nariadenia  KSK je prijatie  novely  zákona   č. 596/2003 Z. z. 
o štátnej správe v školstve a školskej samospráve (novelizovaný  zákonom č.179/2009 Z. z.)  účinnej  
od 01.09.2009 a v niektorých ustanoveniach tiež  od 01.01.2010. Uvedená právna úprava  doplnila  
ustanovenie § 9 ods.12 zákona, z ktorého vyplýva  samosprávnemu kraju – KSK  určiť výšku dotácie 
na prevádzku a mzdy na žiaka základnej umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy a dieťa 
školského zariadenia na príslušný kalendárny rok všeobecne záväzným nariadením. Zdôvodnil návrh 
poskytovania dotácie školám a školským zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 
a zriaďovateľom súkromných alebo cirkevných základných umeleckých škôl, jazykových škôl 
a školských zariadení.  
V diskusii upozornil poslanec Ing. Tomáš Suchý na princíp rovnoprávnosti žiakov všetkých škôl 
vrátane cirkevných a súkromných a riziko zníženia kvality týchto škôl pri znížení dotácií.    
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  
Hlasovanie 
Za: 6  
Proti: 0  
Zdržal sa: 1 
 

K bodu č. 6 
Spolufinancovanie projektu BIO - EN - AREA  
 

Vyjadrenie 
Ing. Peter Ťapák, vedúci odboru RRaP, informoval o význame projektu a jeho finančnom efekte. 
Vysvetlil, že spolufinancovanie projektu vo výške 15 % z celkových oprávnených výdavkov projektu 
predstavuje pre KSK 60 000 EUR. Z finančného hľadiska projekt BIO-EN-AREA prinesie pri vklade 
KSK 60 000 EUR reálnu finančnú úsporu rozpočtu Ú KSK 340 000 EUR. Zároveň projekt prinesie 
úspory prevádzkových nákladov našej vybranej organizácie, kde dôjde k inštalácií bioenergetickej 
technológie v oblasti vykurovania. Predpokladané úspory v 15-ročnom životnom cykle kotla 
predstavujú sumu 300 000 EUR.  
Členovia komisie nemali k materiálu pripomienky.  
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  
Hlasovanie 
Za: 7  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
 

K bodu č. 7 
Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 
I. polrok 2010 
Vyjadrenie 
K obsahovej náplni zasadnutí Zastupiteľstva KSK na 1. polrok 2010 nemali členovia komisie 
pripomienky. Odbor RRa P plánuje predložiť päť aktuálnych materiálov. 



Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  
Hlasovanie 
Za: 7  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
 
Plán úloh komisie ÚP a ŽP  na 1. polrok 2010 
Vyjadrenie 
Vedúca referátu územného plánovania Ing. arch. Anna Mareková oboznámila členov komisie 
s doterajšou odbornou činnosťou, ktorá vyplýva z platnej legislatívy, od vzniku samostatného odboru 
územného plánovania v roku 2003 až po terajšiu činnosť referátu ÚP v rámci odboru regionálneho 
rozvoja a plánovania.  
K návrhu Plánu zasadnutí komisie ÚP a ŽP na 1. polrok 2010 nemali členovia komisie pripomienky. 
Referát ÚP odboru RRa P predkladá tri aktuálne informácie (o činnosti referátu vyplývajúcej z platnej 
legislatívy, o hlavnom schválenom koncepčnom dokumente ÚPN VÚC Košický kraj – Zmeny 
a doplnky 2009 a pripravovaných materiáloch, o problémoch v oblasti životného prostredia). 
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  
Hlasovanie 
Za: 7  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 9 
Návrh na zmenu a doplnenie uznesenia Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja   
č. 727/2009 z 24. 8. 2009 o založení spoločnosti "ORID", s. r. o., nezávislého organizátora 
regionálnej integrovanej dopravy v časti A bod 1 a 3 a v časti B 
 
Vyjadrenie 
Vedúci odboru dopravy Ing. Róbert Engel informoval o návrhu zmeny a doplnení uznesenia 
Zastupiteľstva KSK o založení spoločnosti ORID, s.r.o. Zdôraznil význam regionálnej integrovanej 
dopravy (prímestskej, mestskej a železničnej). Informoval o doterajších aktivitách v oblasti 
integrovanej dopravy, cieľoch činnosti spoločnosti ORID a zakladateľskej listine, ktorá vychádza zo 
spracovaného projektu „Inštitucionalizácia integrovaného dopravného systému verejnej osobnej 
dopravy Košického kraja“. 
Predseda komisie Gejza Sačko obhajoval princíp integrovanej dopravy z hľadiska výhod pre občanov 
a z hľadiska ochrany životného prostredia.  
Uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.   
Hlasovanie 
Za: 7  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
 
7. Záver 
Predseda Komisie ÚP a ŽP sa na záver všetkým poďakoval za účasť a oznámil termín najbližšieho 
zasadnutia komisie, ktoré sa uskutoční dňa 30.3. (utorok) o 14:00 hod. 
   
 

...................................................... 
Ing. arch. Anna Soročinová  

tajomníčka komisie 

...................................................... 
Gejza Sačko, v.r.  
predseda komisie 

 
 


